
Groene Vlieger nr. 3. September 2019  

GROENLINKS N.O. Veluwe – september 2019 

Inleiding – door Christien Heinen 

De zomer is haast voorbij; vakanties geëindigd en velen zijn weer aan het werk, naar 
school of hebben op andere wijze de draad van het “gewone” leven weer opgenomen. 
Velen hebben genoten van de mooie dagen, die de zon voor ons in petto had. 

De zomer bracht ons echter ook verlies; 
op 13 augustus jl. overleed Ida Visser-
Korving, op 67-jarige leeftijd, twee dagen 
voor haar 68e verjaardag.  
Van haar ziekteperiode, die voorafging 

aan haar overlijden, waren slechts enkelen op de hoogte maar op 
dringend verzoek van Ida gaven zij daar geen kenbaarheid over. Zij is in 
het bijzijn van haar kinderen overleden. 

Op de afscheidsviering, die op 20 augustus gehouden werd, hebben 
haar kinderen ons een prachtig beeld gegeven van Ida, als moeder; 
anderen gaven een inzicht in haar zijn als vriendin en  ook als 
“landgenote” op Curaçao. Zowel Silvia als ik hebben de betekenis van 
Ida geschetst voor GL, waar zij vanaf 2007 tot en met 2018 voor onze 
afdeling en voor Heerde zich in gezet heeft. 

Op tal van gebied heeft zij hand- en spandiensten verricht voor onze 
afdeling; initiatieven ontwikkeld en last but not least in het bestuur 
gezeten. Zij heeft ons en met ons velen geïnspireerd door haar niet 
aflatende “drive” voor natuur, klimaat en duurzaamheid. 
Wij behouden onze herinneringen aan haar; aan haar bevlogenheid die 
voortkwam uit een grote bezorgdheid voor de aarde en voor toekomstige mensen, aan haar niet aflatende ijver om 
duurzaamheid te bevorderen en aan haar liefde voor de natuur. 
In een In Memoriam als extra bijlage schetsen Christien Heinen en Silvia van Amerongen de betekenis die Ida had 
voor onze afdeling en voor Heerde in het bijzonder. 

GroenLinks fractie Gemeente Epe  -   door Jan Willem van der Baan                                    . 
Het raadsseizoen start weer en het komend jaar zijn er 2 onderwerpen die ons in elk geval bezig houden. Dat zijn de 
Omgevingswet en de Energietransitie. Beide zaken zijn met elkaar verweven en vragen veel van de inwoners. 
 
Omgevingswet. 
De Omgevingswet wil de regels voor ruimtelijke ontwikkeling vereenvoudigen en samenvoegen en geeft de 
gemeente meer mogelijkheden om ambities in de fysieke leefomgeving te realiseren. Er is ondertussen een 
koersdocument opgesteld dat door de raad is vastgesteld. De belangrijke onderwerpen in dit koersdocument zijn:  

• de invoeringsstrategie 

• participatie, hoe betrekken we de inwoners, 
buurgemeenten en de ketenpartners erbij 

• omgevingskwaliteit voorop 

• energietransitie,  duurzaamheid en 
klimaatadaptatie 

• welke houding en cultuur 

• wat betekenen de uitgangspunten uit deze 
wet voor de gemeente, zoals de 
initiatiefnemer centraal, je eigen draagvlak 
scheppen en intensivering participatie 

Een zeer belangrijk aspect is wat GroenLinks betreft dat er burgerparticipatie plaatsvindt en niet alleen van 
lobbyorganisaties als LTO, het bedrijfsleven, natuurbeschermingsorganisaties, maar ook van de inwoners van onze 
gemeente, want het moet niet alleen het vereenvoudigen van regels en procedures zijn, maar vooral ook 

 

Ida met een “picknick” bij een van onze 
uitjes bij de duurzame woningen in Olst 
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bescherming van kwetsbare onderdelen van onze leefomgeving.  De Omgevingswet zal op 1 januari 2021 in werking 
treden. Het komend jaar zal dit onderwerp dan ook nog op de raadsagenda terugkomen. 

Energietransitie 
Iedereen is er wel van overtuigd dat het goed mis is met het klimaat. Het klimaatakkoord is vastgesteld en de 
gemeenten moeten nu aan de slag. De gemeente Epe doet mee met de Cleantech Regio die bestaat uit de 
gemeenten Apeldoorn, Brummen, Deventer, Epe, Heerde, Lochem, Voorst en Zutphen. 
In juli is door de gemeenteraad de “RES (Regionale Energie Strategie) Cleantech Regio” vastgesteld. 
In deze startnotie staat welke energieopgaven de regio moet realiseren, hoe  samen tot de RES gekomen wordt, 
welke aanpak dit vraagt en welke afspraken nodig zijn.

De RES is een vertaling van het Klimaatakkoord  
en gaat over 5 sectoren: 

• gebouwde omgeving 

• elektriciteit 

• mobiliteit  

• industrie  

• landbouw en landgebruik 

Uitgangspunten zijn: 

• hoeveel hernieuwbare energie die de 
Cleantech Regio op land wil opwekken 

• wat  is de warmte vraag in de regio 

• de ambitie voor opwek van duurzame energie 
en warmtevraag 

• aandacht voor de omgevingskwaliteit 

• een gedragen resultaat 

De ambitie van de Cleantech Regio en dus ook van de gemeente Epe is dat er in 2023 25% minder CO2 uitstoot is en 
in 2030 de regio energie neutraal is. In de RES ligt de nadruk op grootschalige hernieuwbare opwek en uit zonne- en 
windenergie. Waar mogelijk is er ook aandacht voor andere energiebronnen en de betekenis van ontwikkeling van 
nieuwe energiedragers, zoals waterstof. 
De gemeente Epe zal de komende tijd een eigen lokale energietransitie strategie moeten gaan opstellen. Daarbij is 
de inbreng van de inwoners en het bedrijfsleven van groot belang om met name energiebesparing, kleinschalige 
energieopwekking, klimaatadaptatie en de energietransitie van de woningen in de gemeente vorm te gaan geven. 
 

Nacht van de Nacht                                                                                                                               . 
Op 26 oktober dit jaar is het weer zover. Wie heeft een goed idee voor een mooie wandeling in de duisternis? Via de 
mail zijn ideeën welkom en via de mail zullen we je ook op de hoogte houden van wat het wordt!!  
 

GroenLinks NO Veluwe zonder voorzitter ?  -  door Christien Heinen                                              . 
Zoals ik al eerder heb aangegeven wil ik stoppen met het voorzitterschap van onze afdeling. Hoewel tot dusver 
niemand zich meldt om die rol over te nemen, zou het erg fijn zijn als iemand dit binnenkort wel gaat doen. 
Het is een leuke rol, waarin je met name in verkiezingstijd wel het een en ander te doen hebt, en gelukkig altijd 
samen met anderen, wier inzet onbeperkt vaak onbeperkt lijkt te zijn. 
Deze maand is mijn laatste maand; het is ontegenzeggelijk erg vervelend om geen opvolger te hebben, maar door te 
blijven los ik die vraag niet op. Het antwoord moet toch echt vanuit het ledenbestand komen.  
Onderstaand verzoek is dus niet vanuit gewenning, maar uit noodzaak!! 
 

 
 

 

De website van onze afdeling: http://epe.groenlinks.nl/  Ons rekeningnummer: NL19TRIO0390509183 t.n.v. 
GroenLinks Noord- Oost Veluwe.  Reacties en aandachtspunten kunnen naar: Christien Heinen, cheinen@xs4all.nl 
en/of Hendrik Tuinstra  hendrik.tuinstra@hccnet.nl ;  en/of Hilly Schäffer: hillyschaffer@kpnmail.nl  

GroenLinks Heerde: www.heerde.groenlinks.nl  Op facebook kun je ons vinden bij: 
https://www.facebook.com/GroenLinksEpe/ en https://www.facebook.com/d66groenlinksHeerde/ 

Nog steeds gezocht nieuwe bestuursleden! Zoals we al eerder gemeld hebben, zoeken we 

nog steeds een nieuwe secretaris en een voorzitter. Christien gaat stoppen en Hilly vervult nu 2 functies: 
secretaris en penningmeester. Dit is natuurlijk te veel van het goede. Dus schroom niet om contact met Christien 
of Hilly te zoeken over een bestuurslidmaatschap.  

http://epe.groenlinks.nl/
mailto:cheinen@xs4all.nl
mailto:hendrik.tuinstra@hccnet.nl
mailto:hillyschaffer@kpnmail.nl
http://www.heerde.groenlinks.nl/
https://www.facebook.com/GroenLinksEpe/
https://www.facebook.com/d66groenlinksHeerde/
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In memoriam Ida Visser-Korving  
door Christien Heinen 

 
In het archief van onze afdeling kom ik de naam van Ida voor het eerst tegen in een 
verslag van een bestuursvergadering van 20 februari 2008.  Al eerder, in 2007 is zij 
begonnen zich te oriënteren op GL en heeft zich toen aangesloten; ze voelde zich er 
kennelijk goed bij. Al snel bood zij aan om hand- en spandiensten te willen 
verrichten; en dat is niet zonder gevolgen gebleven. Niet voor háár en niet voor ons!! 
 
Als bestuurslid was zij dus vanaf februari 2008 actief betrokken. Zij nam deel aan de 
vergaderingen; sloeg niet vaak over en zij had een mooie, bijzondere inbreng door 
haar vrije denkwijze en vrijstaan om de zaken, waar haar hart voor klopte, te 
bepleiten.  
 
Na enkele jaren van gewoon bestuurslid werd zij penningmeester en dit betekende 
dat zij zowel de afdeling Heerde als Epe onder haar financiële hoede had.   
En zij hield beide afdelingen goed in het oog! Zeker toen alles nog niet 
gedigitaliseerd was, was dit een flinke klus en met name in verkiezingstijden. Geen moeite was haar te veel om de 
zaakjes op orde te houden! Zij schroomde niet om het landelijk bureau op de vingers te tikken, als de financiële 
bijdrage voor de afdeling niet op tijd binnen was! Daar had ze een hekel aan en was dan niet makkelijk! 
 
Bij de lijstverbinding tussen D66 en GL Heerde in 2010 was zij actief meedenkend- en doende en altijd bereid een 
luisterend oor te bieden, met partijen te overleggen en te adviseren.  Een steunpilaar voor de fractieleden en het 
bestuur! En dit herhaalde zich toen in 2014 D66 en GL samengingen in één fractie in de raad. Een heel constructief 
en goed georiënteerd overlegpartner. 
En….  daar bleef het niet bij: Haar zorg om “moeder aarde”; om het klimaat en om alles wat groeit en bloeit speelde 
altijd een rol in haar handelen; sterker, waren de basis van waaruit zij handelde. 
De uitjes, die zij voor de afdeling organiseerde, soms alleen en soms samen met anderen, waren dan ook dáárop 
gericht; op duurzaamheid en hoe die te bevorderen.  
Duurzaamheid ….  een woord dat bij haar werkelijke waarde kreeg. Zij organiseerde vaak de Nieuwjaars wandeling 
en door haar bekendheid met de streek was het meestal een verrassing, waar je uitkwam.  
 
De klompenpaden vond zij heerlijk om te doen en ook voor de wandelingen voor de Nacht v.d. Nacht kon je, bij haar, 
en ónbeperkt, inspiratie opdoen of om een suggestie komen. Het jaarlijkse dagje uit, in mei of juni, was ook één van 
die dingen, waarbij zij graag aan de organisatiekant stond; zij genoot daarvan. 
Of het nu een dagje biologische boerderij was, een dagje Brussel, Den Haag of het Wisselse veen; zij voelde zich dan 
als een vis in het water en straalde dat ook uit. 
Zij verzorgde publicaties en promotie van GL in de lokale krantjes en de Stentor; stond met mij en anderen samen op 
tal van markten. Ze heeft er véél aan gedaan om in Hattem óók GL van de grond te tillen. Nog in 2017 hebben we 
samen in Hattem opnieuw een poging ondernomen, maar “Hattem is er nog niet rijp ervoor”, concludeerde ze;  
“dat komt nog wel” want in die dingen kon zij heel optimistisch zijn,én geduldig! 
 
Haar vrije denken en haar vrije staan voor de dingen, die haar na aan het hart lagen,,, kwamen tot uiting in de 
aandacht, waarmee zij de kléine dingen vórmgaf en daarin,,, in het kleine het grote zag; zij wist het kleine met het 
grote te verbinden, tot eenheid te smeden, in woord en daad! (en dat is heel bijzonder in de politiek; en geweldig). 
 
Met ontroering kon ik haar horen vertellen over de wijze, waarop zij aan kinderen uitlegde en liet zien hoe zaadjes 
tot groei en bloei kunnen komen; en waarom er ook diertjes in de aarde leven en nodig zijn!  “De kinderen zijn 
helemaal verrást”, zei ze toen; “dat wisten ze niet”. 
 
Eigenlijk, kunnen wij Ida niet missen; zij hield ons een spiegel voor. 
Ik ben haar daar dankbaar voor en als afdeling zijn we dankbaar voor wat zij ons al die jaren gegeven heeft; dat is 
héél veel geweest. Wij zullen onze herinneringen aan haar koesteren. Moge zij daar zijn, waar het Licht is. 
 

Ida, volop genietend van 
de zon bij een GL uitje 
Den Haag en hier 
Scheveningen 
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Gedachten bij het overlijden van Ida Visser – Korving 
door Silvia van Amerongen 
 
Ik ken Ida vooral van lokale activiteiten in Heerde waar ze zich met grote betrokkenheid voor inzette. 
De eerste keer dat ik Ida sprak op een bijeenkomst van de lokale afdeling GroenLinks, drukte ze me een mapje met 
krantenartikelen over Transition Towns  in de hand.  
Ik had er ooit al iets over gehoord. Het leek me een soort van utopisch denken.  
Maar ik nam me voor het goed te bestuderen, want Ida zei:  
“Kijk, dit is waar we naar toe moeten, dit is de toekomst, Silvia.  
Als je in de lokale politiek iets zinnigs wilt doen, dan moet dit je voorbeeld zijn.  
De mensen willen allemaal het goede,  
ze moeten er alleen nog achter komen dat je dat zelf met elkaar kunt doen,  
we hoeven niet te wachten tot de politiek de juiste beslissingen neemt”.  
Ik heb de artikelen niet meer, maar ik weet wat een Transition Town is en zij zal mij met haar visie  blijvend 
inspireren om te proberen hier zelf iets van waar te maken. 
 
Wat is een Transition Town? Ik wil hier even bij stilstaan, want het drukt heel goed uit waar Ida, in mijn ogen, voor 
stond:  
 
Een Transition Town bestaat  uit een groep enthousiaste 
mensen, die met elkaar aan de slag zijn om in hun wijk of dorp 
in hun manier van wonen, werken en leven minder olie-
afhankelijk, meer duurzaam en vooral ook meer sociaal te 
maken. 
Het gaat om praktische oplossingen, sociaal en betaalbaar.  
Soms ook tegendraads.  
Dit alles mag niet afhangen van overheid of bedrijfsleven,  
deze transitie vraagt om eigen inzet om de lokale economie te 
vernieuwen en het welzijn en de hechtheid van de  lokale 
gemeenschap te verbeteren.  
Op eigen kracht, met elkaar. 
Creatief en innovatief. 
 
Ida sprak het talent aan in de mensen die ze ontmoette.  Moedigde aan er iets moois mee te doen en dacht met je 
mee.  
Zij gaf daarin zelf het voorbeeld,  
Zij was in niets afwachtend.  
Pakte meteen aan, vanuit een zeer groot vertrouwen en positiviteit.  
Aan de andere kant riep ze op om geduldig te zijn  
en tevreden te zijn met kleine stapjes in de goede richting. 
 
Grote bewondering heb ik ook voor haar werk met kinderen op de scholen in Heerde. Belangeloos en met grote 
inzet praatte ze met kinderen over allerlei maatschappelijke, filosofische en spirituele zaken, dingen,  
waar binnen het onderwijs anders helaas te weinig tijd voor is.  
Ook kwam ze graag luisteren op de voorspeeluurtjes van mijn viool-leerlingetjes.  
Of er nu Kortjakje gespeeld werd, of iets van Beethoven, ze genoot ervan en gaf de kinderen altijd een 
aanmoediging. Een blijk van haar verbondenheid met kinderen.  
 
Mensen zoals Ida zijn zeldzaam en ook hard nodig om voor onze kinderen een betere wereld te realiseren.  
Dat Ida er niet meer is, is een groot gemis.  
 
 


